
 

 

 

1. Opening/mededelingen 

- Esther Rommel, gedeputeerde  Noord-Holland en Chris Jansen, Gedeputeerde 

Flevoland nemen voor de eerste keer deel aan dit BO Platform Economie. 

- Volgend BO (8 december 2023) is op locatie in Hilversum op het Mediapark. 

- Nina Tellegen meldt dat haar afscheid plaats heeft op woensdag 6 december 

tijdens het eindejaarsevent van de Amsterdam Economic Board. Tevens zal 

haar vervanger, Jessica Peters-Hondelink, per 1 januari 2024 beginnen als 

directeur bij de Board.  

 

2. Verslag BO (bijlage 2) 

 

Het BO heeft het verslag vastgesteld.  

 

3. Verkenning samenwerking ROM-Board (bijlage 3a,3b, 3c) 

Zoals eerder gemeld wordt er een verkenning uitgevoerd naar de mogelijkheden 

voor een  intensivering van de samenwerking tussen beide organisaties. In 

opdracht van de directeuren van Amsterdam, Noord Holland en MRA – en in 
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samenspraak met de directeuren ROM en Board - voert bureau Birch hiertoe een 

onderzoek uit. Streven is om in het komend BO (13 okt) het eindresultaat voor te 

leggen. Of, zoals in de opdracht verwoord: 

“ Deze verkenning resulteert in een concreet plan. Dit plan dient de volgende 

elementen te bevatten: 

- Overzicht van de huidige taken en activiteiten van beide organisaties 

- Welke taken/activiteiten kunnen gebundeld worden – voor welke 

taken/activiteiten kan dit niet – en wat betekent dit – welke 

taken/activiteiten kunnen beëindigd worden? 

- De meest wenselijk/haalbare vorm van verregaande 

samenwerking/integratie van activiteiten 

- Een realistisch tijdspad en stappenplan voor de implementatie  

- Een inschatting van de financiële en personele consequenties. “ 

 Deze vraagstelling in de offerte uitvraag kwam voort twee hoofdgedachten:  

- Hoe kan de innovatieketen (van idee, via coalities naar investeringen) beter 

vorm krijgen? 

- Hoe kunnen we de schaarse MRA middelen optimaal inzetten? 

Kortom, we streven naar een effectieve en efficiënte manier van het 

ondersteunen – en laten groeien – van het innovatief bedrijfsleven.  

 

Birch geeft een presentatie. 

 

 

Aan het BO Economie wordt gevraagd om: 

 

a) Kennis te nemen van de Verkenning Samenwerking ROM-Board 

b) In te stemmen met scenario 2 als voorkeursvariant en hierbij te 

constateren dat: 

- Dit een  nieuwe werkwijze van de Board betekent, vanaf 

(uiterlijk) 1 januari 2025 

- de Board op drie – nader te bepalen – thema’s/opgaven 

effectieve coalities bouwt, waarmee ROM consortia maakt. De 

Board stopt met huidige taken als het formuleren van een brede 

agenda en de  uitvoering van projecten.   



 

 

- Het platform Economie een actieve rol gaat nemen in het 

agenderen/formuleren van de thema’s/opgaven die een 

krachtige triple-helix coalitie vereisen 

- De MRA en relevante partners mede-verantwoordelijkheid 

nemen bij de uitwerking en implementatiefase van de gekozen 

thema’s. 

- Binnen het BO Economie een grotere betrokkenheid bij de drie 

coalities gewenst is, alsook een betere afstemming tussen de 

bestuurders die zitting hebben in de Board, tbv de 

gemeenschappelijke inbreng van de regionale overheden in de  

Board.  

c) Board en ROMInwest  te vragen om - met inachtneming van deze 

voorkeursvariant -  in het eerste kwartaal 2024 te komen met meerjarige 

werkplannen voor de periode na 2025  – inclusief 

financieringsvoorstellen. In deze plannen – of bij voorkeur: één 

gezamenlijk plan - moet ook expliciet tot uitdrukking komen op welke 

wijze zo veel mogelijk relevante  partners uit de hele MRA actief 

betrokken zijn.  

d) Te constateren dat in de MRA drie ROM’s actief zijn: ROM InWest, 

Horizon en de ROM Utrecht. Hun onderlinge samenwerking en die met 

de Board kan worden geoptimaliseerd. Daarom vraagt het BO Economie 

aan genoemde partijen om aan deze betere samenwerking invulling te 

geven en hierover het BO economie op de hoogte te stellen.   

 

Amstelland-Meerlanden geeft aan zich aan te kunnen vinden in scenario twee en 

gaat hiermee akkoord. Wel wordt de zorg uitgesproken over de haalbaarheid van 

dit scenario. Tevens is het van belang dat er bij de vorming van de taskforces focus 

wordt aangebracht en dat de focus blijft op de gekozen onderwerpen 

Daarnaast merkt Amstelland-Meerlanden op dat als deze opzet een succes wil 

worden er voldoende afstemming moet zijn tussen zij die agenderen en zij die 

uitvoering geven aan de projecten.  

Bij beslispunt 3c wordt voorgesteld om tot één gezamenlijk plan te komen.  

 

Almere-Lelystad is akkoord met scenario twee. Wel wordt benadrukt dat er goed 

gekeken moet worden naar een betere invulling van de regionale rol. Zo is de 



 

 

onderlinge afstemming en samenwerking tussen ROMinwest en de ROM Horizon 

Flevoland (en de ROM Regio Utrecht)  belangrijk. Deze moet zichtbaar en 

aantoonbaar zijn. Vanuit Flevoland wordt hierop aangevuld dat goed geborgd 

moet worden dat de inspanningen overal in de regio gemerkt worden. Tegelijkertijd 

wordt geconstateerd dat iedereen een verantwoordelijkheid heeft om dit te laten 

lukken.  

Almere-Flevoland vult nog aan dat we ook moeten kijken naar de rol van het BO 

Economie, niet alleen omdat we vanuit de MRA aanmerkelijke financier van beide 

organisaties (ROM InWest en Am Ec Board ) zijn 

 

Vanuit Amstelland-Meerlanden wordt hierbij aangevuld dat er goed gekeken moet 

worden op welke thema’s we inzet gaan plegen en waar niet. Hierbij is het van 

belang dat dit samenhangt met thema’s die geformuleerd worden in de nieuwe 

MRA agenda 2024-2028. Daarnaast wordt de vraag gesteld waarom 

internationalisering (AIB/Amsterdam In Business) niet meegenomen wordt.  

Bureau Birch laat weten dat in scenario twee internationalisering voor nu niet 

meegenomen is om het takenpakket van de ROM, als uitvoerende organisatie, niet 

te verzwaren.   

 

Noord-Holland is ook akkoord met scenario twee en benadrukt dat het goed is dat 

er meer focus wordt aangebracht. Met daarbij de aanvulling om goed te kijken wat 

aan welke tafel georganiseerd wordt. Hiermee wordt voorkomen dat er hetzelfde 

op verschillende tafels besproken wordt. Dit zorgt tevens voor meer overzicht en 

inzicht in waar de MRA als regio voor staat. Dit zorgt voor een duidelijker verhaal 

en helpt in de lobby richting Den Haag en Brussel.  

 

Vanuit Zaanstreek-Waterland wordt de oproep gedaan om zeer zorgvuldig te zijn in 

dit proces. Het is belangrijk dat de betrokken partijen, zoals de aandeelhouders van 

de ROM InWest goed gehoord worden en dat dit goed afgestemd en opgeschreven 

wordt. Zodat er ook richting raden en staten een goede verantwoording is voor dit 

proces. Daarnaast is de deelregio akkoord met scenario twee, het aanbrengen van 

focus bij de gekozen thema’s en doet het de oproep oog te houden voor kleinere 

initiatieven.  

 



 

 

De IJmond benadrukt dat er geen nieuwe structuren gecreëerd moeten worden 

maar dat er goed gekeken moet worden welke thema’s waar belegd zijn en hoe die 

versterkt kunnen worden. Thema’s die niet direct binnen de structuren van de MRA 

directie, Board en ROMinwest vallen kunnen ook elders belegd zijn. Wel wordt er 

geconstateerd dat er op dit moment te weinig resultaten geboekt worden.  

Daarnaast wordt er ook gevraagd zorgvuldig om te gaan met dit proces en in de 

verantwoording de MRA Raadtafel te betrekken zodat er voldoende borging is.  

 

Namens Gooi en Vechtstreek meldt Martin Bekker dat zij zich kunnen vinden in 

scenario twee en dat er ook goed gekeken moet worden naar de betrokkenheid van 

het MKB in de Board.  

 

Amsterdam is ook akkoord met de keuze voor scenario twee. Wel geeft het aan zich 

zorgen te maken over de helix-samenwerking. Het is hierbij belangrijk dat het altijd 

een gelijkwaardige samenwerking blijft en dat overheden niet bepalend zijn. 

Daarnaast is het van belang om enige mate van flexibiliteit te houden om in te 

kunnen spelen op nieuwe ontwikkelingen, maar het aanbrengen van focus en deze 

behouden is de voornaamste prioriteit.  

 

 

Het BO is akkoord met de beslispunten met de volgende opmerkingen: 

- Bij agendapunt 3c verzoekt het BO om tot één gezamenlijk plan te 

komen. Binnen dat plan mogen wel verschillende scenario’s 

uitgewerkt worden.  

- De suggestie om Noord-Holland Noord bij dit traject te betrekken. 

- Zorgvuldigheid om te gaan met dit traject  

- Formuleren dat het een gezamenlijke opgave is. Een tekstuele 

aanpassing: De partners moeten een actieve rol pakken in de helix-

samenwerking.  

- In de quadruple helix als overheden een actieve, maar niet leidende  

rol nemen, de helix samenwerking is leidend 

 

 

 

 



 

 

4. Jaarplan Platform Economie 2024 (bijlage 4)  

Ten behoeve van het integrale werkplan MRA moet ook het platform Economie 

natuurlijk zijn input leveren.  Omdat medio volgend jaar ook de nieuwe MRA 

operationeel zal worden, is er nu gekozen voor een beperkte actualisatie van het 

werkplan van vorig jaar.   

 

Aan het BO wordt gevraagd om in te stemmen met het jaarplan 2024 

inclusief begroting 

 

Amstelland-Meerlanden is ervan overtuigd dat platform Economie meer doet, dan 

wat nu zichtbaar is in het jaarplan.  Maak meer zichtbaar van wat je doet in de 

termijnagenda, is zijn aanbeveling. Zaanstreek0Waterland steunt dit. 

 

Het BO constateert dat de begroting in het werkplan vrij beknopt is. Het advies is 

om dit verder uit te werken en meer in detail te vermelden wat er in 2024 vanuit het 

Platform Economie aan activiteiten uitgevoerd gaat worden.  

 

Het BO stelt voor om in het volgend BO Economie (8 december) dit opnieuw te 

agenderen.  

 

 

5. Input Platform Economie nieuwe MRA Agenda (bijlage 5) 

In het proces naar een nieuwe MRA Agenda is aan de deelregio’s en de platforms 

gevraagd om input te leveren. Bijgevoegd de inbreng vanuit het Platform 

Economie. In deze notitie worden de grote transities – binnen de kaders van 

schaarste aan ruimte, arbeid  energie en grondstoffen  - gerelateerd aan de twee 

hoofdambities benoemd (brede welvaart én meerkernige ontwikkeling). 

Vervolgens worden de verschillende uitvoeringslijnen nadrukkelijk gekoppeld 

aan de twee hoofdambities. Bij een verdere uitwerking willen we tot een 

systeem komen, waarbij elke actie wordt afgezet tegen de mate waarin het 

bijdraagt aan brede welvaart en de meerkernige ontwikkeling.   

De komende tijd zal deze platform inbreng verbonden worden met de 

deelregionale proposities (die eind deze maand beschikbaar zijn). 

 

Aan het BO wordt gevraagd om: 



 

 

a) deze input vast te stellen 

b) het DO opdracht te geven om deze input én de deelregionale proposities 

samen te brengen ter bespreking in komend BO 

 

Zaanstreek-Waterland heeft een aantal suggesties ten aanzien van dit 

agendapunt. Zo wordt voorgesteld om nog eens te reflecteren op de term 

internationalisering en hier mogelijk een alternatieve term voor te gebruiken.  

Daarnaast is er de aanvulling om de input uit de oproep ‘anders kijken, anders 

doen’ mee te nemen in dit stuk. En bij het onderwerp toerisme spreken over 

hoogwaardig toerisme.  

 

Zij heeft ook de opmerking om de ambitie brede welvaart scherper te formuleren.  

 

Nina Tellegen merkt op dat de Board in dit stuk slechts een keer genoemd wordt. 

Vanuit de Board is er een aanpak ontwikkeld hoe de lessen uit de oproep ‘Anders 

kijken, anders doen’ en het concept brede welvaart in de praktijk worden gebracht 

en doet een voorstel om een keer te laten zien hoe dit werkt.  

 

Amsterdam doet de suggestie om naast de positieve sociale effecten ook de 

negatieve sociale effecten voor kwetsbare groepen te benoemen. Hier ligt ook een 

opgave en dit is nu onvoldoende uitgewerkt in dit stuk.  

 

Het BO stemt in met de beslispunten met de volgende opmerkingen:  

- Na te denken over een alternatieve term voor internationalisering 

- Te spreken over hoogwaardig toerisme 

- De oproep ‘Anders kijken, anders doen’ hier in mee te nemen 

- Niet te spreken over een MRA platform sociaal 

- Negatieve sociale effecten voor kwetsbare groepen te benoemen.  

 

 

6. Digitaal Nachtregister Verblijfsaccommodaties (bijlage 6) 

Sinds enkele jaren wordt in de MRA gewerkt aan de uitrol van het digitaal 

nachtregistratie systeem voor verblijfsaccommodaties. Op deze wijze kunnen 

de accommodaties voldoen aan hun wettelijke verplichtingen hieromtrent én 

verkrijgen de gemeenten en de MRA actuele informatie over het aantal 



 

 

toeristische overnachtingen. Deze informatie wordt benut tbv 

beleidsontwikkeling.  De gemeenten en accommodaties dragen de jaarlijkse 

kosten. Ter stimulering draagt de MRA bij in de éénmalige aansluitkosten. Dit is 

inmiddels in meerdere gemeenten/deelregio’s gebeurd.  

In bijgevoegde notitie wordt een overzicht gegeven van de stand van zaken van 

deze uitrol en wordt gevraagd om in te stemmen met het beschikbaar stellen 

van een bijdrage van 23.700 voor de eenmalige aansluitkosten van 

accommodaties in de deelregio Zaanstreek-Waterland. 

 

Aan het BO wordt derhalve gevraagd om: 

a) Kennis te nemen van de voortgang uitrol digitaal nachtregister 

b) In te stemmen met een bijdrage ad € 23.700 voor de eenmalige 

aansluitkosten accommodaties in Zaanstreek Waterland 

 

Het BO stemt in met de beslispunten.  

 

7. Circulaire Economie (bijlage 7) 

Bijgevoegd een stand van zaken overzicht van het programma circulair economie. 

Op basis van de nieuwe MRA Agenda zal dit programma in de toekomst een 

integraal onderdeel worden van het  brede werkplan Economie.  

 

Aan het BO wordt gevraagd om: 

a) Kennis te nemen van de stand van zaken m.b.t. de MRA 

Uitvoeringsagenda Circulaire Economie 2023, zoals die begin 2023 is 

vastgesteld door het BO Economie. Daarbij gaat het concreet over de 

volgende daarin opgenomen actiepunten:  

o Actiepunt 3.2: Uitwerken module impactmeting.  

o Actiepunt 4.4: Ontwikkeling van een business case voor luiers. 

o Actiepunt 5.1: Opstellen handreiking integrale duurzame 

gebiedsontwikkeling.  

b) Kennis te nemen van de overdracht van het bestuurlijk trekkerschap voor 

de lobby en public affairs m.b.t. circulaire economie vanuit de MRA van 

gedeputeerde Kocken aan gedeputeerde Rommel.   

 

Het BO heeft kennisgenomen van de agendapunten.  



 

 

 

Noord-Holland meldt dat binnenkort het grondstoffenpaspoort in het Europees Parlement 

wordt aangenomen. Dus dit zal ook voor Nederland gevolgen hebben.  

  

Rondvraag en sluiting 

 

Deelregio’s Zaanstreek-Waterland en IJmond vragen zich af wat de stand van zaken is van 

het Amsterdamse onderzoek naar riviercruises.  

Amsterdam meldt dat dit onderzoek is afgerond en dat dit binnenkort in de Amsterdamse 

raad besproken zal worden en een besluit over genomen gaat worden.  

 

Vanuit Zaanstreek-Waterland en de IJmond wordt het verzoek gedaan aan Amsterdam om 

hier voldoende en tijdig over te communiceren met  hen en de andere MRA deelnemers.  

 

 


